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از اواخر مرداد صحبت هایی درباره برگزار نشدن 
جشــنواره تئاتر کودک در همدان مطرح شــد. 
دلیلش هم همکاری نکردن اســتانداری همدان 
بــرای برگزاری این جشــنواره بــود. مدتی بعد 
اســتانداری همدان اعلام کــرد، آمادگی کامل 
برای برگزاری جشــنواره را دارد و این جشنواره 
در همدان ماندگار می شود. کمتر از یک هفته بعد 
اما دو باره خبر رسید جشنواره تئاتر کودک که در 
30سال گذشته در همدان برگزار شده، این بار در 

یزد برپا خواهد شد.
امیر مشــهدی عباس، دبیر این دوره از جشنواره 
درباره ایــن جابه جایی، به رغم اعــلام آمادگی 
اســتانداری همدان، می گوید: »چند نکته باعث 
شد این اتفاق بیفتد. سال گذشته تمام هزینه های 
جشنواره را وزارت ارشاد پرداخت کرد و همدان 
هزینه ای نداد. حتی در توافقنامه ای که وزیر ارشاد 
با استاندار قبلی داشت و سه ساله بود، درج شده 
بود که بسترسازی مناســب تری صورت گیرد و 
سالن ها تجهیز شود. سال گذشته هم به دلیل کرونا 
مرتب تاریخ برگزاری جشنواره عوض می شد. در 
این مدت ما چندبار برای سرکشی رفتیم، اما فقط 
قیافه سالن ها عوض شده بود و تجهیزات فنی و 
تخصصی اضافه نشده بود. به عنوان مثال، سالن 
بوعلی این شــهر با ۷00نفر ظرفیت فقط 3خط 
نوری داشــت. درصورتی که در تهــران پلاتوها 

۱۲خط نوری دارند.«
یکی دیگر از مشــکلاتی که مشهدی عباس 
مطرح می کند، نبود دفتر دائمی  جشــنواره 
در همدان است. وی توضیح می دهد: »جزو 

توافق بود که دفتر جشــنواره به 
شــکل ثابت در همدان وجود 
داشته باشــد و در طول سال 
اجراهای مختلف داشته باشیم 

و حتی نمایشــنامه های برگزیده منتشر شود. با 
وجود این، زمانی که جشــنواره در همدان تمام 

می شد، دیگر هیچ کاری صورت نمی گرفت. «

هنوز مشکلات قدیمی را داریم
وی توضیــح می دهد: »در دنیا هر جشــنواره ای 
به شــهری که در آن برگزار می شــود، شناخته 
می شود. مثل جشــنواره کن یا ونیز. ما هم مایل 
بودیم که این جشنواره در همدان بماند، حتی 

سال گذشته وزارت ارشاد از طریق مرکز هنرهای 
نمایشــی ۹۵درصد بودجه برگزاری جشــنواره 
را پرداخت کرد. از اســفند ماه ســال گذشته هم 
برگزاری جشــنواره تئاتر کــودک را در همدان 
پیگیری کردیم تا اینکه بالاخره اواخر  ماه گذشته 
توانستیم استاندار همدان را ببینیم. او حتی گفت 
چرا زمزمه شده این جشــنواره از همدان می رود 
و باید در همدان برگزار شــود. گفتیم  شأن یک 
جشنواره معتبر این نیســت که هر سال یک  ماه 

مانده به برگزاری کارها شروع شود. ضمن اینکه 
در هر شهری و کشــوری وقتی یک جشنواره را 
برگزار می کنند، ســعی می کنند مشکلاتش را 
برطرف کنند، ولی ما هنوز مشــکلات قدیمی  را 
داریم. هنرمندان بنام تئاتر کــودک و گروه ها و 
مخاطبان را دعوت می کنیم، ولی فقط ۵ تا وسیله 
برای حمل ونقل آنها وجود دارد. به هر حال به ما 
توضیح دادند که این مشکلات را برطرف می کنند 
و به توافق تأمین ۵0درصد از هزینه ها توسط استان 
رسیدیم. توافقنامه معاونت هنری وزارت ارشاد را 
برایشان  فرستادیم تا امضا شود، اما مسئولان اداره 
ارشاد استان به ما اعلام کردند استاندار به ما گفته 
فقط بخشی از هزینه ها را می توانیم پرداخت کنیم 
که ۲0 درصد آن می شد. درصورتی که طبق آنچه 
در شــورای انقلاب فرهنگی هم ذکر شــده، هر 
استانی که برگزاری جشنواره ای را می پذیرد، باید 

شرایطش را هم مهیا کند.«

هزینه های دردسرساز
 دبیر جشنواره بین المللی تئاتر کودک و نوجوان از جابه جایی شهر میزبان می گوید

شقایق عرفی نژادگفت وگو
روزنامه نگار

 اجرای ارکستر سمفونیک 
به مناسبت اربعین حسینی

40نوازنده اخراجی در »سوگ شفق« ساز می زنند

بعد از ورود وزیر ارشاد به ماجرای نوازندگان اخراجی از ارکستر 
سمفونیک و تشکیل کمیته پیگیری، حالا این 40هنرمند قرار 
است برای ۵شب به مناسبت اربعین حسینی کنسرت »سوگ 

شفق« را در برج میلاد روی صحنه ببرند.
به گزارش همشــهری، برج میلاد بعد از برگزاری کنســرت 
مصطفی راغب، این بار میزبان ارکستر سمفونیک در شب های 
اربعین حسینی است. این اجرا به همت انجمن موسیقی ایران 
در ســالن همایش های برج میلاد تهران، روی صحنه خواهد 
رفت و عرفان وکیلی رهبری ارکســتر را که »سوگ شفق« نام 
دارد، بر عهده خواهد داشــت. این در حالی است که در ۲روز 
گذشته وزیر ارشاد دستور فوری بازگشت 40هنرمند به ارکستر 
ســمفونیک را صادر و تأکید کرد تا حقوق از دســت رفته این 
هنرمندان جبران شد. 40هنرمند تیر ماه سال جاری از ارکستر 

سمفونیک اخراج شدند.

روایت حماسه کربلا در 5پرده
در این کنسرت قرار اســت، قطعاتی ارکسترال با همراهی گروه 
کر  ارکستر سمفونیک اجرا شود. اجرای »سوگ شفق« روایت 
حماســه کربلا در ۵ پرده اســت که پرده اول: تقابل خیر و شر، 
پرده دوم: صبح عاشورا، پرده سوم: بازگشــت جناب حُر، پرده 
چهارم: شــهادت حضرت عباس)ع( و پرده پنجم: شهادت امام 
حسین)ع( را روایت می کند. »سوگ شفق« با همراهی ارکستر 
بزرگ متشکل از نوازندگان به رهبری عرفان وکیلی و خوانندگان 
کر به رهبری سرژیک میرزائیان با خوانندگی مجتبی عسگری، 
امیرحسین سمیعی، هادی فیض آبادی، سیدمحسن حسینی، 
ستار روزبه و محمدرضا صفی و آهنگسازی میلاد آقایی به روی 
صحنه خواهد رفت. این اجراها ۱6، ۱۷و ۱۹شهریور  ماه ساعت 
۱۹:30اجرا می شود و با اینکه کنسرت رایگان برگزار می شود اما 
به دلیل محدودیت جا، سامانه ای برای رزرو بلیت ایجاد شده است.

سینمای ایرانکوتاه تر  از گزارش

فیلم کوتاه

 نامداران سینمای ایران 
در جشنواره فیلم کوتاه 

روابط عمومی چهلمین جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 
خبر داده که کتاب »چهل سالگی جشنواره بین المللی فیلم کوتاه 
تهران« منتشر و همزمان با برگزاری جشنواره رونمایی خواهد 
شد. این کتاب دارای ۲بخش اصلی »تاریخ نگاری« و »فیلم نگاری« 
است. ابتدا روند برگزاری جشنواره تاریخ نگاری شده است و این 
بخش شــامل گزارش هایی درباره افتتاحیه ها و اختتامیه ها از 
سال ۱36۱ تا ۱40۱ می شــود. همچنین بخشی شامل مروری 
بر شــرکت کنندگان، هیأت انتخاب و داوران، حواشــی و اخبار 
جشنواره، محل برگزاری و... دارد. بخش »فیلم نگاری« جشنواره 
به دلیل اینکه چهره های سینمایی بسیاری از سینمای جوان، کار 
خود را آغاز کرده اند، جذابیت خود را دارد. مجید برزگر، شهرام 
مکری، بهرام توکلی، بایرام فضلی، مسعود سلامی )فیلمبردار(، 
ساعد نیک ذات )فیلمبردار( و رهبر قنبری ازجمله کسانی  هستند 

که در این جشنواره اثر داشته اند.

»لیث« روایت مقابله با اشرار
محمد رضا شرف الدین، تهیه کننده فیلم »لیث«: در تلاش هستیم تا با فراهم شدن شرایط، فیلم »لیث« را 
جلوی دوربین ببریم. داستان فیلم در منطقه سیستان وبلوچستان می گذرد و اسم قهرمان فیلم »لیث« است 

که قصه ای را درباره مقابله نیروی انتظامی با تروریست ها روایت می کند.٫ ایسنا

سالانه مجوز ۱۱۰فیلم سینمایی صادر می شود
محمد مهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: سالانه در کشور مجوز ساخت ۱۱۰فیلم سینمایی صادر 
می شود، مجموعه های فارابی از تولیدات فاخر و تراز انقلاب اسلامی است. اکنون در مجموعه فارابی که به 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تعلق دارد، ۱۸کار جدید مراحل تولید را طی می کند.٫ مهر

فخیم زاده و کارت پشت دوربین می روند
مهــدی فخیــم زاده 
کارت  محمــد  و 
برای ســاخت ۲فیلم 
سینمایی جدید مجوز 
گرفتنــد. شــوراهای 

پروانه ساخت آثار سینمایی اخیرا با ساخت 4فیلمنامه سینمایی 
موافقت کرده که در بین آنها نام  ســینماگرانی مطرح نیز دیده 
می شود. مهدی فخیم زاده که آخرین فیلمش با نام »مشت آخر« 
سال۱3۹۸ در سینماها اکران شد، پس از ۵سال قصد ساخت یک 
فیلم تازه را دارد. او برای فیلمنامه ای به نام »نابرادر« از سازمان 
ســینمایی مجوز گرفته و علاوه بر کارگردانی، تهیه کنندگی و 
نویسندگی آن را هم خودش برعهده دارد. همچنین محمد کارت 
در تدارک ساخت دومین فیلم بلند سینمایی با نام »نفس خور« 
است. او »شنای پروانه« را سال۱3۹۸ ساخت که با وجود توجه 
زیاد در جشنواره فیلم فجر، به دلیل تعطیلی سینماها در دوران 

شیوع کرونا اکران خوبی را پشت سر نگذاشت.

یزد قابلیت میزبانی تئاتر کودک را دارد
امیر مشهدی عباس درباره انتخاب یزد به عنوان شهر برگزارکننده جشنواره امسال، 
می گوید: »استان های مختلفی متقاضی میزبانی جشــنواره بودند، اما به دلیل سابقه 
یزد و همکاری خوبی که با انجمن هنرهای نمایشــی داشت و افتتاحیه های موفقی 
برگزار کرده بود، برای میزبانی این جشنواره انتخاب شد. به نظرم خیلی هم اتفاق 
خوبی است.« این کارگردان می گوید که به طور حتم مهر ماه این جشنواره برگزار 
نمی شــود و هرچقدر امضای مرامنامه ها و توافقنامه ها بیشــتر طول بکشد، 

جشنواره بیشتر به تعویق می افتد.

مکث


